
 

 

1 Acta del Consell Municipal de Persones Majors 

ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PERSONES MAJORS 

 

13 de setembre de 2022 

Lloc: Saló de Plens de l’Ajuntament 

Hora d’inici: 10.38 h 

Hora de finalització: 11.47 h 

 

 Assisteixen a la reunió: 

Associacions de majors 

- Associació del Toscar i carrers adjacents 

- Barri Obrer d’Altabix - Vocalia 3a Edat AV 

- CCOO Sindicat de Jubilats i Pensionistes 

- Club de Lectura Sènior 

- Antics/gues alumnes col·legi Santa Maria (Jesuïtines) d’Elx 

- La Baia-Asprella - Vocalia 3a Edat AV 

- Partida de Carrús Nord Camí del Pantà - Vocalia 3a Edat AV 

- Pla de Sant Josep – Canal - Vocalia 3a Edat 

- Polivalent de Carrús - Vocalia Associació Cultural 3a Edat 

- Jubilats i Pensionistes del PSOE 

- Sant Crispí - Vocalia 3a Edat AV 

- Club Social de Pensionistes i Jubilats de Torrellano 

- AMACMEC (Associació de dones afectades per càncer de mama, d’Elx 

i comarca) - Vocalia 3a Edat 

- Carrús Est - Vocalia 3a Edat AV 

- Associació d’alumnes, exalumnes i amics de les Aules Universitàries 

d’Experiència de la UMH Elx 

- Associació Veïnal Centre av. del País Valencià - Vocalia 3a Edat 

- Associació Veïnal Habitatges Socials del Polígon Palmerars - Vocalia 

3a Edat 

- Associació Veïnal Raval Nou i Carrers Adjacents - Vocalia 3a Edat 
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Representants municipals dels següents partits polítics  

Sra. Elena Bonet Mancheño. Grup Municipal del Partit Popular 

Sra. Aurora Rodil Martínez. Grup Municipal Vox 

Sra. Paz Gallud Conesa. Grup Municipal del partit Ciutadans 

Sr. Felip Sánchez i Gamero. Grup Municipal del partit Compromís 

 

Membres de la mesa 

Sra. Purificación Vives Pérez, regidora de Polítiques de Majors. Presidenta 

de la mesa 

Sr. Joaquín López Compañ, president honorífic del Consell de Majors 

Sra. Ángela Filardi, tècnica superior de la Regidoria de Participació 

Ciutadana i Associacionisme  

Sr. Abel Delgado Oltra, educador social, Regidoria de Participació Ciutadana 

 
 

Personal de la Regidoria de P. de Majors 

 

Sra. Eva Mojica Irles, tècnica en Integració Social 

 

 Comença la reunió, a les 10.38 h 

Puri Vives presenta Ángela Filardi (tècnica superior de la Regidoria de 

Participació Ciutadana i Associacionisme).  

Eva Mojica es disculpa per un error en el registre d’assistència de la Sra. 

Paz Gallud Conesa, del grup municipal del partit Ciutadans, en l’acta de 

l’anterior Consell de Majors del 31 de maig del 2022. S’insisteix que 

s’esmenarà, que la rectificació se’ls farà arribar i que es treballarà perquè 

no torne a passar.  

 

Tot seguit, Eva Mojica passa llista per a dur a terme el registre 

d’assistència.  
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PUNT 1: APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 

S’aprova l’acta de l’última sessió ordinària (31 de maig de 2022). 

 

PUNT 2: INFORMACIÓ SOBRE L’OFERTA DE TALLERS DE LA 

REGIDORIA DE POLÍTIQUES DE MAJORS 

Purificación Vives informa els/les assistents sobre els tallers per a 

persones majors que tindran lloc de setembre a desembre. 

 El termini per a la inscripció acaba el 16 de setembre, aquest inclòs. Les 

vies d’inscripció són a través de la web de l’Ajuntament elche.es/mayores 

o presencialment en la mateixa Regidoria de Polítiques de Majors en la qual 

comptaran amb l’ajuda dels/les tècnics/iques.  

Posteriorment, les llistes d’admesos/es en aquests tallers seran 

publicades el 26 de setembre i podran ser consultades tant físicament en el 

Bailongo, on les llistes seran penjades, com a través de l’àrea de Majors en 

la web de l’Ajuntament. 

Les persones admeses seran seleccionades per ordre d’inscripció, per la 

qual cosa aquelles persones que no hagen sigut admeses passaran a formar 

part d’una llista de reserva a la qual es recorrerà per a substituir les baixes 

que puguen ocasionar-s’hi.  

S’assenyala que en aquestes llistes apareixerà solament el DNI en compte 

dels noms i cognoms buscant així una major confidencialitat.  

Els tallers són:  

- Mòbils grup 1, dilluns i dimecres 

- Mòbils grup 2, dilluns i dimecres 

- Informàtica grup 1, dilluns i dimecres 

- Informàtica grup 2, dimarts i dijous 

- Ment activa, divendres 

- Taitxí grup 1, dimarts i dijous 

- Taitxí grup 2, dimarts i dijous 

- Intel·ligència emocional, dimarts 

- Expressió artística, dijous 

- Exercici biosaludable, dilluns i dimecres 

- Coreografies i balls, divendres 
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- Ruta botànica, dilluns i dimecres 

- Ruta cultural, dimarts i dijous 

Purificación Vives aclareix que totes les activitats es realitzaran en el 

Centre Cívic Candalix (Bailongo), excepte els tallers d’Informàtica que es 

desenvoluparan  L’Escorxador.  

 

PUNT 3: PROGRAMACIÓ DEL MES DEL MAJOR 

Purificación Vives avança que octubre és el Mes del Major, i que aquest 

comença el dissabte 1 d’octubre, dia en el qual es commemora el Dia 

Internacional de les Persones Majors. Per a aquest dia, s’ha previst la 

celebració d’un acte institucional en el Saló de Plens de l’Ajuntament a les 

10.00 h. Posteriorment, durant la vesprada d’aquest mateix dia, tindrà lloc 

un concert de sarsuela en el Centre Cívic Candalix, per la qual cosa el Dia del 

Major començarà amb molta força.  

Respecte de les Bodes d’Or, estan en actiu, s’està treballant en aquestes 

i hi ha moltes parelles inscrites.  

Així mateix, anuncia que la Gala del Major serà el 30 d’octubre en el Palau 

de Congressos.  

Finalitza aquest punt assegurant que no pot donar més detalls de totes 

les activitats del mes fins a no estar aprovades en Junta de Govern ni haver 

tingut lloc la seua corresponent roda de premsa, però sí que avança que hi 

haurà moltes sorpreses durant tot el mes per a tots els gustos.  

 

PUNT 4: CIUTATS AMIGABLES 

En aquest punt, Purificación Vives cedeix la paraula a Abel Delgado, 

educador social responsable del Projecte de Ciutats Amigables en la ciutat 

d’Elx.  

Abel explica que, pròximament, possiblement al llarg de novembre, a 

causa de la gran activitat que depararà el mes d’octubre, se celebrarà un 

acte en el Centre Cívic Candalix per a informar totes les persones 

interessades dels avanços realitzats en el Projecte com la recopilació de les 

propostes de millora a través dels grups focals.  
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Igualment, parla de la idea de tornar a formar grups de voluntaris/àries 

de forma quinzenal de manera que puguen seguir participant-hi i registrant 

aspectes positius, negatius i les corresponents propostes de millora.  

Purificación Vives destaca que aquestes propostes de millora seran 

exposades per persones majors i tindran com a finalitzar el benefici i la 

promoció de la qualitat de vida d’aquestes. Es busca la implicació en el 

Projecte de Ciutats Amigables, per la qual cosa insta a qui estiga interessat 

a formar grups de participació que es dirigisca a la Regidoria de Polítiques 

de Majors a inscriure-s’hi.  

Asunción Martínez Aniorte (Carrús Est - Vocalia 3a Edat AV) pregunta si 

la identificació que se’ls va entregar en el moment de la participació en els 

grups focals a finals del 2021 serviria per a poder assistir a aquests nous 

grups que es vulguen formar. Se li aclareix que aquesta iniciativa és 

independent d’aquella que ja va tindre lloc.  

 

PUNT 5: INFORMACIÓ MUNICIPAL 

Purificación Vives recorda que el juliol s’implementà la I Escola d’Estiu, la 

qual va tindre molt d’èxit. S’han quedat moltes persones fora a causa de la 

gran acollida i espera que l’estiu que ve, quan torne a celebrar-se, no es 

quede ningú fora.  

Des de les 9.30 fins a les 12.30 h, els majors van gaudir enormement tant 

de les activitats realitzades dintre del Centre Cívic Candalix com amb les 

relatives a les eixides culturals i d’oci com, per exemple, la de la visita a la 

platja del Pinet.  

El termini per a presentar les obres al III Concurs de Relats i Pintures ha 

acabat, i la decisió tindrà lloc durant el Mes del Major.  

Per un altre costat, s’està treballant en una nova edició de Nada Trivial, 

seguint escrupolosament els objectius de l’OMS al voltant de les persones 

majors (ODS - Objectius de Desenvolupament Sostenible). Es faran tallers 

d’ajuda en col·laboració amb “Jovesolides” a través de dinàmiques i que es 

desenvoluparan en el Centre de Congressos els dies 27 i 28 de setembre de 

10 a 11.00 h. Totes aquelles persones interessades podran inscriure-s’hi si 

es dirigeixen a la Regidoria de Polítiques de Majors. També s’està pensant 

que el tancament de Nada Trivial es faça fora de la ciutat per a donar 
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l’oportunitat a altres poblacions de la Comunitat Valenciana. És per açò que 

s’està estudiant que siga Novelda la població que faça el tancament i en la 

qual poder passar un bon dia realitzant rutes culturals i gastronòmiques 

juntament amb “Jovesolides”.  

Per últim, qualsevol esdeveniment, activitats, etc., s’anunciarà en roda 

de premsa i es difondrà posteriorment a través dels grups de WhatsApp i 

diferents xarxes socials.  

Purificación Vives passa a l’espai de Precs i Preguntes i demana per favor 

a les persones que hi intervinguen que, quan demanen el torn de paraula, 

prèviament s’hi presenten i indiquen a quina associació pertanyen.  

 

PRECS I PREGUNTES: 

Asunción Martínez Aniorte (Carrús Est - Vocalia 3a Edat AV) evidencia la 

perillositat resultant del mal ús que es fa dels patinets i proposa la 

realització de cursets en els quals s’ensenye a no desplaçar-se per damunt 

de la vorera, en sentit contrari, etc. L’edil de Polítiques de Majors està 

totalment d’acord i assenyala que és una qüestió de (re)educació cívica. Així 

mateix, s’insta a Felip Sánchez, del Grup Municipal del partit Compromís, 

present en el Consell, al fet que trasllade la qüestió a l’edil de Mobilitat, 

Esther Díez, amb la finalitat que en quede constància.   

Gabriela Grau (Associació Veïnal Centre Av. del País Valencià - Vocalia 3a 

Edat) diu que la ciutat està molt bruta a causa dels excrements dels animals 

domèstics, concretament en José María Buck, Calderón de la Barca i Benito 

Pérez Galdós. Mobiliari urbà i part dels espais verds, com és el cas dels 

arbres, es troben en mal estat. Proposa que a partir dels 4/5 anys, les 

mascotes facen les seues necessitats a casa i que els seus amos/es els 

treuen únicament a passejar. Purificación Vives està d’acord i indica que les 

persones haurien d’anar amb bosses per a la recollida d’excrements i la 

botella d’aigua per a l’orina i que si és necessari realitzar cursos d’educació 

cívica, s’estudiarà traslladant aquesta qüestió a Manteniment. A més, 

Gabriela recalca que no es realitza una neteja adequada ni a fons del 

mobiliari urbà.  

Domingo Moreno (Polivalent de Carrús - Vocalia Associació Cultural 3a 

Edat) ens conta que el clavegueram de tapes de l’aigua i la llu de les voreres 

de la seua zona estan en mal estat i poden provocar accidents, sobretot en 
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persones majors. L’edil de Polítiques de Majors li contesta que es 

traslladarà a Manteniment.  

Antonia Bernad (Associació del Toscar i carrers adjacents – Vocalia 3a 

Edat) adverteix que la web de l’Ajuntament no funciona a l’hora de realitzar 

les inscripcions. També comenta que ‘Elx al carrer’ li ha semblat estupend, 

mentre que l’Acte de la Federació de Corals en el Parc Municipal va deixar 

molt a desitjar. El Templet està en mal estat, amb pintades, sense llum on 

van actuar ni cadires per a les persones majors, que hagueren de seure en 

els vorals de pedra. Els bancs del barri de l’Assumpció també haurien de 

rehabilitar-se. Purificación Vives contesta que el problema de les 

inscripcions era per una fallada en l’àrea de Benestar Social de la web de 

l’Ajuntament, i que s’ha treballat per a esmenar-lo. Quant a les cadires 

condicionades per a l’Acte de la Federació de Corals Purificación Vives 

assenyala que tal vegada va faltar previsió d’aforament. A més, tot el 

relacionat amb aquest tema del Templet es traslladarà a la regidora de 

Cultura, Marga Antón, per a tenir-ho en compte per al futur.  

A continuació, Lupe Arana (CCOO Sindicat de Jubilats i Pensionistes) pren 

la paraula i indica que aquests consells haurien de ser un espai més dedicat 

a temes com la salut i, en definitiva, la promoció del benestar social dels 

majors, i no tant a aspectes com la brutícia, patinets, etc. que resulten molt 

redundants. D’altra banda, recalca que la web no funciona bé, 

circumstància que obliga les persones a fer-ho presencialment. Per últim, 

quant a Ciutats Amigables, adverteix que té la sensació que no s’està 

avançant. Des de CCOO, en el seu moment, es llançaren propostes de 

millora i li pareix que tornar a fer grups seria com tornar arrere. Proposa 

que, en compte de formar grups, es podrien enviar propostes via correu-e 

amb la finalitat d’agilitzar les accions. L’edil de Polítiques de Majors 

argumenta que Ciutats Amigables no naix de l’Ajuntament d’El, sinó que és 

un programa al qual estem adherits i el ritme ens el marquen des de 

l’IMSERSO, que és l’òrgan en el nostre país encarregat de coordinar la xarxa 

de ciutats i comunitats amigables oferint assessorament i facilitant el 

procés d’adhesió a la Xarxa a les corporacions locals interessades. 

D’aquesta manera, els grups de treball que es proposen formar serien una 

acció diferent de la dels grups focals que tingueren lloc en el 2021. 

Posteriorment, recorda i relata les dificultats producte dels dos anys de 

pandèmia i les fases que segueixen a l’actual.  
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Parla Fina Antón (Club de Lectura Sènior) trenca una llança a favor de 

l’àrea de Manteniment de l’Ajuntament, ja que en alguna ocasió ha posat 

una incidència en què avisa d’alguna tapa defectuosa o trencada i/o fuites 

d’aigua en les voreres i s’ha solucionat en un dia. D’altra banda, pensa que 

davant l’incivisme no es pot fer res, que tot el món sap perfectament quines 

són les normes i que no té sentit implantar-ne més, sinó que és més una 

qüestió de conscienciació. Major conscienciació tant quant als animals 

domèstics com en el maneig de patinets i bicicletes elèctriques.  

Asunción Martínez realitza un incís al voltant del mal estat del Templet, 

que té grafitis, i aprofita per a reivindicar, quant al concert de la Coral, que 

li va semblar un luxe a pesar dels errors de previsió de l’aforament. 

Assenyala que és “un espai molt nostre” i demana que es programen més 

activitats per a majors, concretament els diumenges de matí, i una millor 

cura dels espais més característics tant de la ciutat com específicament dels 

concernents a les persones majors.  

Ascensión Castelló (Associació d’alumnes, exalumnes i amics de les Aules 

Universitàries d’Experiència de la UMH Elx) diu que quan existeix alguna 

incidència realment no sap a quin número telefonar i proposa que cada 

associació hauria de tenir un número de telèfon per a aquests casos. 

L’edil de Polítiques de Majors contesta que sí que existeix un telèfon i 

que el passarà en acabar el Consell en els grups de Whatsapp i per correu 

massiu a les associacions. Reprén Ascensión dient que falta cultura 

ciutadana en l’ús de bicicletes, patinets i quant al tema dels animals 

domèstics. Tot seguit, expressa la seua opinió sobre Ciutats Amigables 

assenyalant que és un projecte en constant canvi i que ella té clar que la 

Regidoria de Polítiques de Majors convocarà reunions periòdicament amb 

la finalitat d’informar sobre els avanços en el projecte. Purificación Vives 

està d’acord en el fet que és necessari el foment de campanyes de 

conscienciació i educació enfocades en el respecte a les normes i assegura 

que es contactarà amb Benestar Animal.  

Encarna Alvarado (la Baia - Asprella - Vocalia 3a Edat AV) planteja el 

problema de la plataforma d’accessibilitat o elevador per a l’autobús. Felip 

Sánchez (Grup Municipal del Partit Compromís) indica que la millora de les 

línies de pedanies està en aquest moment en contractació, però que el que 

sí que s’està duent a terme és augmentar la freqüència dels autobusos i 

millorar l’accessibilitat i rampes en aquests. Assegura, de la mateixa 
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manera, que ho traslladarà al departament corresponent. Encarna reprén 

la paraula per a demanar que en Cap d’Any es renoven els músics, a la qual 

cosa l’edil de Polítiques de Majors contesta que això requereix licitació que 

arriba on arriba sense més extralimitació que la convinguda. Arran de la 

pandèmia de la Covid-19, moltes associacions de centres socials i cívics es 

dirigiren a la Regidoria i per a poder facilitar que totes tingueren ball tots 

els caps de setmana, es prengueren hores d’aquesta licitació. Dit açò, confia 

que es puga solucionar.  

Esther Giralt (Club Social de Pensionistes i Jubilats de Torrellano) d’una 

banda, demana representacions i concerts de guitarra i pregunta on pot 

dirigir-se per a sol·licitar-lo. D’altra banda, denuncia que no li contesten en 

centres mèdics quan telefona. Purificación Vives li indica que se l’informarà 

sobre la primera de les qüestions. Quant a la segona qüestió, dona la 

paraula a Aurora Rodil (Grup Municipal Vox), metgessa. Comenta que cal 

anar a atenció al pacient i queixar-se’n, ja que el pacient té força. Ha de 

demanar una hora per a reclamar i firmar-lo, tant en els centres de salut 

com en hospitals. Així mateix, incideix en el fet que com més persones se’n 

queixen, més poder i força tindran.  

María Peña (Barri Obrer d’Altabix - Vocalia 3a Edat AV) dona suport a 

Gabriela Grau i Asunción Martínez en tot el que han relatat elles. Després 

d’açò, dona les gràcies per l’Escola d’Estiu pel viscut i la bona organització 

dels tallers.  

Purificación Vives pren la paraula i dona les gràcies a les persones majors, 

que són el més important. Recorda que el mes d’octubre estarà ple 

d’activitats i que la programació de cultura i oci anirà difonent-se pels grups 

de WhatsApp setmanalment. A més, insisteix en el fet que la Gala del Mes 

del Major posarà el colofó final al mes d’octubre i que espera l’assistència 

de tots i totes. 

 Finalitza la reunió a les 11.47 h 

 

Elx, 13 de setembre de 2022 


